

Title (en)
Wall element

Title (de)
Wandbauelement

Title (fr)
Elément de construction de paroi

Publication
EP 0837194 A1 19980422 (DE)

Application
EP 97117381 A 19971008

Priority
DE 19642780 A 19961017

Abstract (en)

The one concrete plate (1) with a thickness of 6 to 12 cm and with the grid support (3) as reinforcement against bending is statically provided as single supporting wall part. The second concrete plate (2) is made of a very strong concrete mixture and/or with a steel fibre reinforcement. It has a thickness of less than 4 cm and limits a hollow space with sealed covering for an insulating material layer provided in the hollow space (4). The second concrete plate is the outer shell and has a thickness of 2.5 to 3.5 cm. The first concrete plate has a thickness of less than 10 cm. As insulating layer, a foam concrete or plastic foam connecting the wall components is provided.

Abstract (de)

Ein Wandbauelement weist zwei mit Abstand voneinander angeordnete Betonplatten (1,2) auf, die durch in sie eingegossene Gitterträger (3) miteinander verbunden sind. Die eine Betonplatte (1) ist mit einer Dicke von 6 bis 12 cm und mit dem Gitterträger (3) als Knickversteifung statisch als alleiniger tragender Wandteil vorgesehen und die andere, aus einer hochfesten Betonmischung und/oder mit einer Stahlfaserbewehrung hergestellte Betonplatte (2) ist mit einer Dicke von etwa 3 cm Hohlraumbegrenzung und dichte Abdeckung für eine in dem Hohlraum (4) vorgesehene Dämmstoffschicht. Die beiden Betonplatten (1,2) haben eine fertige Oberfläche. Damit wird in der Summe von Flächenverbrauch, Wärmeverlust und Arbeitsaufwand eine Ersparnis erzielt. Bei gleicher Wärmedämmung kann die Wand dünner sein, bei gleicher Dicke wärmedämmender, der Arbeitsaufwand des Verputzens wird gespart. <IMAGE>

IPC 1-7
E04B 2/86

IPC 8 full level
E04B 2/86 (2006.01)

CPC (source: EP)
E04B 2/8617 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 2064777 A1 19720831
- [YA] DE 2134533 A1 19730208 - EGGERSMANN CLEMENS
- [A] DE 2164060 A1 19730705 - BLUM BAU KG
- [A] DE 3003162 A1 19810806 - NEU DIETER ING GRAD
- [A] DE 2644738 A1 19770414 - UNGER HEINRICH BERNHARD

Cited by
EP1734197A1; CN111974999A; CN100432345C; EP1010828A3; CN102359200A; AT516242A1; EP3739137A1; EP2444560A3; FR2936262A1; EP3318688A1; NL2017719B1; EP2199483A2

Designated contracting state (EPC)
AT BE DE FR IT LU NL

DOCDB simple family (publication)
EP 0837194 A1 19980422; DE 19642780 A1 19980423

DOCDB simple family (application)
EP 97117381 A 19971008; DE 19642780 A 19961017